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Våler: – Folk vil 
oppleve stillhet og 
natur, ikke synet og 
lyden av vindturbiner. 
Dette ødelegger 
Finnskogleden, sier 
Lene M. Sætaberget.
Sigmund FoSSen
sf@glomdalen.no
917 02 526

Som daglig leder i Finnskogen 
turistforening ser hun svært 
mørkt på planene om å bygge 
vindkraftverk i Kjølberget i Vå-
ler. På folkemøtet i Elverum 
torsdag kveld talte hun vind-
kraftutbyggerne midt imot, og 
mente konsekvensene av å 
bygge en vindmøllepark ville 
bli store for alle dem som setter 
pris på uberørt natur.

– har ikke nok kunnskap
Finnskogleden går midt i områ-
det som det nå skal bygges 13 

vindmøller i, og det skjærer i 
hjertet på turistforeningens 
daglige leder.

– Vi jobber for å spre kunn-
skap om den skogfinske kultu-
ren. Det blir vanskelig å formid-
le hvordan skogfinnene levde 
og virket midt i en vindmølle-
park med 230 meter høye vind-
turbiner. Vi er på ingen måte 
imot grønn energi, men hvor 
grønn vil den være med en så 
omfattende inngripen i gam-
mel skog og et naturreservat? 
Ingen har nok kunnskap om 
hvilke konsekvenser dette vil 
ha, og derfor er det uheldig at 
utbyggingen begynner før vi 
vet mer om virkningene, sier 
Lene M. Sætaberget.

– Føler oss hjelpeløse
På folkemøtet om vindkraftut-
bygging i Kjølberget ble mange 
sjokkerte over hvor langt pro-
sjektet er kommet. Allerede i 
løpet av vinteren eller våren er 
det planlagt byggestart, og me-
ningen er at Kjølberget vind-

kraftverk skal stå ferdig ved 
årsskiftet 2020/2021.

– Dette har gått veldig fort, og 
uten at det er utredet hvilke 
konsekvenser en slik vindmøl-
lepark vil ha. Vi føler oss hjelpe-
løse i denne prosessen, sier 
Lene M. Sætaberget.

Kan stoppe Unesco
Herdis Bragelien, som er daglig 
leder i Finnskogen Natur- & 
kulturpark, synes det er trist at 
det ikke er enighet om hva 
Finnskogen skal brukes til.

– Dere arbeider jo for å få 
Finnskogen inn på Unescos 
verdensarvliste. Hvordan vil 
en vindmøllepark påvirke det-
te?

– Jeg kan aldri tenke meg at 
Unesco vil godta det. Kanskje 
må vi jobbe for deler av Finn-
skogen, at det blir en industriell 
del og én del uten slik innblan-
ding. Men jeg vet ikke hvilke 
konsekvenser dette vil ha for 
oss. Det må jeg finne ut mer 
om, sier Herdis Bragelien.

– har forpliktelser
Hun forstår ikke hvorfor det må 
bygges vindmølleparker i om-
råder med uberørt natur.

– Vi har mange områder som 
allerede er utbygget og forsø-
plet med både lys og lyd, og 
vindkraftparker burde kunne 
legges til disse stedene. Hva an-

går Finnskogen har vi en for-
pliktelse til å bevare naturen og 
kulturen for våre etterkomme-
re. Vår generasjon represente-
rer et øyeblikksbilde i vår histo-
rie, og vi må kunne tenke lenger 
enn å ødelegge arven vår på be-
kostning av kortsiktige gevin-
ster.

hJelPelØS: Lene Margrethe Sætaberget, daglig leder i DNT 
Finnskogen, føler seg hjelpeløs. FOtO: BrItt-ellen neGård

SlIK: Vindmøllene, her visualisert med utsikt fra Kjølbergmyra, kan bli påbegynt allerede i vinter. Både turistforeningen og Finnskogen Natur- og kulturpark reagerer.
 FOtOmOntaSJe: SWeCO

åSneS/elVerUm: – Det 
er veldig trist og alvorlig 
når uønskede hendelser 
oppstår, men det er ingen 
holdepunkter for å hevde 
at det er mindre trygt å 
være pasient ved sykehu-
sene i Innlandet enn ved 
andre sykehus i landet, sier 
administrerende direktør 
Alice Beathe Andersgaard i 
Sykehuset Innlandet.

Bjørn-Frode LøvLund 
bjorn-frode.lovlund@ostlendingen.no

Nylig ble det kjent at politiet et-
terforsker en sak hvor en mann 
fra Åsnes uventet døde på sy-
kehuset i Elverum i slutten av 
november i fjor.

Mannen skal ha fått et lege-
middel intravenøst (rett i en 
blodåre) i stedet for oralt (gjen-
nom munnen), og det er mis-
tanke om at dette kan ha forår-
saket dødsfallet.

Saken granskes også av Hel-

setilsynet, og de pårørende har 
allerede fremmet erstatnings-
krav.

For et drøyt år siden skrev 
Østlendingen om en kvinne 
som blødde i hjel på samme sy-
kehus, siden indre blødninger 
ikke ble oppdaget.

Slitne ansatte
Nylig har en av ansattrepresen-
tantene i styret i Sykehuset 
Innlandet opplyst at sykehus-
ansatte er så slitne at de gråter 

Sykehusdødsfallet: – trist og alvorlig når uønskede hendelser oppstår

alVOrlIG: – Dette er saker vi tar på største alvor, og vi har som 
mål å lære av disse feilene for å hindre at de skjer igjen, fastslår Alice 
Beathe Andersgaard, administrerende direktør i Sykehuset Innlandet. 
 FOtO: BJØrn-FrOde lØVlUnd

Kjølberget vindkraftverk:

– Ødelegger 
Finnskogleden


